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دو شنبه           اول بهمن ۱۳۹۷
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قیمت )به تومان(نوع سکه
3/987/000سکه تمام طرح جدید
3/875/000سکه تمام طرح قدیم

2/071/000نیم سکه
1/251/000ربع سکه

689/000گرمی
361/540هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
11/430دلار
13/235یورو
14/728پوند

3/112لیر ترکیه
2/145درهم امارات

سرویس اقتصادی- 
رئیس  اتاق بازرگانی ایران با اشــاره به اینکه 
عمده شرکت های دولتی کارایی ندارند و بخش 
خصوصی را در تنگنا قرار می دهند، گفت: بودجه 
این شــرکت ها در لایحه بودجه 98، 52 درصد 

رشد داشته است. 
به گزارش خبرنگار ما، روز گذشــته جلسه هیئت 
نمایندگان اتاق بازرگانی صنایع، معادن و کشــاورزی 
ایران با حضور رضا رحمانی، وزیر صنعت، معدن و تجارت 
برگزار شد و در این جلسه رئیس و اعضای اتاق بازرگانی 

مشکلات خود را با وزیر در میان گذاشتند. 
در این جلسه غلامرضا شافعی، رئیس  اتاق بازرگانی 
ایران با انتقاد از لایحه بودجه 98 اظهار داشت: با وجود 
اینکه ســازمان برنامه وبودجه بــرای اولین بار از بخش 
خصوصی برای ارائه نظرات کارشناســی دعوت کرد اما 
در عمل نظرات بخش خصوصی مورد غفلت قرار گرفت 

و در بخش هایی هم اصلا نظر اتاق گرفته نشد! 
وی افزود: اتاق بازرگانی خواستار حمایت از تولید، 
افزایش توانمنــدی رقابــت در بخش های خصوصی، 

توسعه صادرات بخش های مولد، کاهش فشار مالیاتی 
برای اشخاص حقیقی و حقوقی و... بود اما واکاوی لایحه 
بودجه 98 حاکی از آن است که تذکرات بخش خصوصی 

کمتر عینیت یافته است. 
رئیس  اتاق بازرگانی ایران با اشــاره به اینکه بخش 
خصوصی نظرات خود را درباره بودجه 98 به مجلس ارائه 
نموده، بیان کرد: لایحه بودجه سال آینده خوشبینانه 
تدوین شــده و شرایط تحریم و رکود تورمی در برآورد 

درآمدهای نفتی در نظر گرفته نشده است. 
به گفته شافعی، وابستگی بودجه به نفت در بودجه 
98 به شدت افزایش یافته که شرایط اقتصادی کشور را 
با نوسان رو به رو خواهد کرد؛ انتظار می رفت وابستگی 
بــه نفت کاهش یابد، کما اینکه روند فعلی قیمت نفت 

چنین برآوردهایی را محقق نمی کند. 
وی اضافه کرد: بودجه شرکت های دولتی در لایحه 
بودجه 98، 52 درصد رشــد داشته است؛ در حالی که 
عمده این شرکت ها بخش خصوصی را با تنگنا مواجه 

کرده و کارایی هم ندارند. 
رئیس اتــاق بازرگانی ایران با بیان اینکه در صورت 

عدم تحقق درآمدها، دستکاری نرخ ارز و منابع بانکی دور 
از انتظار نیست، گفت: دولت نرخ ارز را فدای تراز شدن 
بودجــه می کند و چنانچه درآمدهای مورد نظر محقق 
نشود، نرخ ارز کانالی برای جبران کسری بودجه می شود. 
شافعی ادامه داد: متاسفانه نظام بودجه ریزی ما به 
صورت معکوس صورت می گیرد، یعنی دولت اول مصارف 

خود را برآورد کرده، بعد به دنبال درآمدها می رود! 
وی با اشاره به اینکه در حال حاضر همه فرصت های 
تولیــد را از بین می بریم و بــا ادامه این روند وضعیت 
بغرنجی خواهیم داشت، بیان کرد: در کنار آثار تحریم، 
تصمیمات اشتباه مسئولین هم مزید بر علت شده و اگر 
صادرات کشور بر اساس این اشتباهات از بین برود، عواقب 

بدی به وجود خواهد آمد. 
صادرات کاهش یافته است

در ادامــه ایــن نشســت، عدنــان موســی پور، 
رئیس کمیسیون صادرات اتاق بازرگانی اظهار داشت: ما 
اعتقاد داریم بر خلاف چیزی که مســئولان می گویند، 
صــادرات کاهش یافتــه و ما از تیــم اقتصادی دولت 

ناراحت هستیم. 

همچنین، علوی، یکی دیگر از اعضای اتاق بازرگانی 
بیان کرد: پس از 22 فروردین )تک نرخی شدن ارز( هر 
وقت مسئولان دولتی حرفی می زنند، تن صادرکنندگان 
می لرزد! در همین زمینه، محسن چمن آرا، عضو دیگر 
اتاق بازرگانی گفت: وقتی رئیس جمهور یکبار می گوید 
ارز نداریم، یکبار هم اعلام می شــود برای تمام مصارف 

ارزی، ارز داریم؛ صادر کننده گیج می شود. 
پس از اتمام سخنان نمایندگان اتاق بازرگانی، رضا 
رحمانی، وزیر صنعت، معدن و تجارت اظهار داشــت: 
خیلی اختلاف دیدگاه نداریم وگرنه خیلی از این حرف ها 

را من در جلسات دولت مطرح می کنم. 
وی دربــاره اینکه ارز داریم یا خیر نیز گفت: دولت 
که نمی خواهد دروغ بگوید، ما ارز داریم ولی طوری هم 

نباید بگوییم که دشمن سوءاستفاده کند. 
وزیــر صنعــت در واکنش بــه انتقاداتــی که در 
زمینه بودجه مطرح شــد بیان کرد: در همین بودجه 
ظرفیت هایی در مورد صادرات و تولید وجود دارد، مثل 
بازســازی و نوسازی صنایع و اتمام و تکمیل واحدهای 

نیمه تمام.

رئیس  اتاق بازرگانی ایران:

بودجه شرکت های ناکارآمد دولتی 
52 درصد افزایش یافته است

در پی مطرح شــدن ابهاماتــی در زمینه 
در  رئیس ســازمان خصوصی سازی  عملکرد 
زمینه خرید یک مجتمع گوشت و واگذاری های 
سوال برانگیز برخی شرکت ها، این مقام دولتی 

ممنوع الخروج شد. 
پس از مطرح شــدن ابهاماتی در خصوص خرید 
»مجتمع گوشــت اردبیل« توســط رئیس سازمان 
خصوصی سازی در کنار واگذاری های سوال برانگیزی 
مثل »نیشکر هفت تپه« و »دشت مغان« نگرانی ها را 

در خصوص بروز فساد در این سازمان افزایش داد. 
بر همین اساس، احمد علیرضابیگی در گفت وگو 
با خبرگزاری مهر اظهار داشــت: نمایندگان مجلس 
شــورای اسلامی در نامه ای به دادستان کل کشور و 
دادستان تهران خواســتار رسیدگی به پرونده آقای 
پوری حســینی رئیس سازمان خصوصی سازی شده 

بودنــد.وی افزود: در این نامه نمایندگان خواســتار 
ممنوع الخروجی وی جهت دسترسی دستگاه قضایی 
به این فرد برای بررسی برخی واگذاری ها شده بودند، 
دادســتان و شعبه رســیدگی کننده به این پرونده، 

دستور ممنوع الخروجی وی را صادر کردند.
این نماینده مجلس ادامه داد: این موضوع اسباب 
دلگرمی مردمی است که بی صبرانه در انتظار رسیدگی 

به این پرونده هستند. 
به گفته علیرضا بیگی، منتظریم هرچه ســریعتر 
این پرونده مورد رســیدگی قرار گرفته و نتایج آن از 

سوی قوه قضائیه اعلام شود. 
گفتنی است، وزیر اقتصاد دو هفته پیش با  اشاره به 
موضوع خرید مجتمع گوشت اردبیل گفته بود: »پوری 
حســینی در مقام رئیس  ســازمان خصوصی سازی، 
معامله مجتمع گوشــت اردبیل را انجام نداده و این 

معامله پیش از تصدی ایشــان به این عنوان صورت 
گرفته است. موضوع مهم این است که آیا در فرآیند 
واگذاری ایــن مجتمع بــه وی و هم تیم هایش، مرّ 
قانون رعایت شــده است یا خیر، که در این خصوص 
از حراست وزارت امور اقتصادی و دارایی درخواست 

شده این موضوع را مورد بررسی قرار دهد.« 
البته این ابهامات محدود به خود واگذاری نبوده 
و بــه گفته صدیف بدری، نماینده مجلس شــورای 
اسلامی؛ پوری حسینی در زمان واگذاری کشتارگاه 
اردبیل رئیس سازمان خصوصی سازی نبوده، اما وی و 
شرکایش از بابت تسهیلات این مجموعه صنعتی در 
حــال حاضر بیش از 200 میلیارد ریال به بانک ملی 
ایران بدهی معوق دارند. فردی که به عنوان بدهکار 
کلان بانکی مطرح است باید در برابر دستگاه قضایی 
پاسخگو باشــد نه اینکه بر صدر سازمانی که اختیار 

دارایی های عمومی و بیت المال به آن ســپرده شده 
است تکیه بزند. 

یکی دیگر از نقــاط مبهم عملکرد وی واگذاری 
شــرکت هایی مانند نیشکر هفت تپه و دشت مغان 
است که ابهامات زیادی ایجاد کرده، نگاهی به شواهد 
موجود هم نشــان می دهد علــت اصلی بحران های 
مرتبط با این موضوع به دلیل نحوه پرابهام واگذاری 
این شــرکت رخ داده اســت، چنانچه معاون اسبق 
ســازمان خصوصی سازی نیز چندی پیش گفته بود: 
»وقتی پنج درصد از ارزش شرکت هزار و 700 میلیارد 
تومانی دشــت مغان و یا 218 میلیارد تومانی کشت 
و صنعت نیشــکر هفت تپه با اقساط 9 ساله و هفت 
ساله و با احتســاب یک سال تنفس واگذار می شود 
تبعــات اجتماعی آن چیزی جــز انتقادات کارگری 

نخواهد بود.« 

رئیس سازمان خصوصی سازی ممنوع الخروج شد

عضو کمیســیون تلفیــق مجلس گفت: 
پزشکان از پرداخت مالیات مستثنی نیستند 
و باید متناسب با درآمدهای خود مالیات دهند. 
محمد حسین فرهنگی در گفت وگو با خبرگزاری 
فارس درباره فشار لابی پزشکان به کمیسیون تلفیق 
مجلس برای تجدید رای گیری و حذف مصوبات این 
کمیسیون، الزام پزشکان برای نصب کارت خوان در 
مطب و پرداخت 10 درصد از دســتمزد پزشکان به 
عنوان مالیات به صورت علی الحساب توسط مراکز 
درمانی، تصریح کرد: اکثریت اعضای کمیسیون تلفیق 

با این مصوبــات موافق بودند و به همین دلیل، دور 
از انتظار است که این مصوبات مجدداً مورد بررسی 

قرار گیرد و درباره آنها رای گیری شود.
وی ادامه داد: کســری بودجــه، وضعیت بازار، 
کاهش ارزش پول ملی و... از جمله مواردی هستند 
که دریافت مالیات از پزشکان را به عنوان منابع جدید 

مالی الزامی کرده اند.
عضو کمیســیون تلفیق مجلس بــا بیان اینکه 
هیچگونه استثنائی درخصوص مبارزه با فرار مالیاتی 
وجــود ندارد، افــزود: پزشــکان از پرداخت مالیات 

مستثنی نیستند و باید متناسب با درآمدهای خود 
مالیات بدهند.

فرهنگی درباره نامه ســازمان نظام پزشــکی به 
کمیسیون بهداشت مجلس مبنی بر حذف مصوبات 
مربوط به اخذ مالیات پزشکان گفت: این قبیل نامه ها 
هیچگونه تاثیری در روند اجرای قانون ندارند. ان شاالله 
این ماده ها ماندگار خواهند بود زیرا تاکید خاصی روی 

آنها وجود دارد.
گفتنــی اســت، موضوع پرداخــت مالیات در 
کشورهای پیشــرفته دنیا بسیار جدی است و افراد 

موظــف و متعهدند که در قبــال میزان درآمد خود 
مالیات بپردازند. در این کشــورها فرار مالیاتی جرم 
بزرگی محسوب شده و با متخلف به شدت برخورد 
خواهد شد. اما برخی پزشکان برای فرار از پرداخت 
مالیات، استفاده از دستگاه های کارتخوان در مطب 
خود را کنار گذاشته و از بیماران خود تنها پول نقد به 
عنوان حق ویزیت طلب می کنند. در این راستا مجلس 
برای شفاف سازی، جامعه پزشکی را مکلف به استفاده 
از کارتخوان در سال 98 کرده اما دست های پشت پرده 

برای حذف این مصوبه دست به کار شده اند.

عضو کمیسیون تلفیق مجلس: 

پزشکان از پرداخت مالیات مستثنی نیستند

پس از اقدام غیر قانونی خودروســازی سایپا در افزایش قیمت 
برخی محصولات خود و بالا گرفتن انتقادات مردمی، مدیرعامل این 

شرکت برکنار شد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، براساس تصمیمات جدید در وزارت صنعت 
و شرکت سایپا، مدیر عامل این شرکت تغییر کرد. مطابق این تصمیم میرجواد 

سلیمانی جایگزین به عنوان محمدرضا سروش انتخاب شده است.
اواخر مهرماه امسال بود که هیأت مدیره گروه خودروسازی سایپا، سروش 
را به عنوان مدیر جدید این شــرکت انتخاب کرده بود اما گویا عمر ریاست 
ســروش در شرکت سایپا فقط ســه ماه بوده است. به نظر می رسد وضعیت 
مدیریت این شرکت خودروسازی در تولید و قیمت گذاری محصولات از جمله 

دلایل تغییر مدیرعامل سایپا است.
مدیر عامل ســایپا در شرایطی کنار گذاشته شده است که پس از مجوز 
دولت برای افزایش قیمت خودرو، به نظر می رسد سایپا برخی محصولاتش 

را بیش از اندازه گران کرده است.
به گزارش مشــرق، با اینکه دولت به خودروسازان مجوز داده از ابتدای 
بهمن قیمت محصولات خود را حداکثر تا پنج درصد زیر قیمت بازار افزایش 
دهند، نرخ هایی که شــرکت ســایپا برای محصولاتش اعلام کرده بالاتر از 

سقف مجاز است.
با اطلاعیه شرکت سایپا، قیمت جدید محصولات این شرکت اعلام شد به 
طوری که پراید که ارزان ترین خودروی کشور محسوب می شود از این پس 
بالای 33/7 میلیون تومان قیمت دارد و دیگر بازار خودروی ایران، محصول 

زیر 30 میلیون تومان به چشم خود نخواهد دید.
اما نکته مهم آن اســت که مبنای قیمت گذاری خودروها که پنج درصد 
زیر نرخ بازار اســت، مبهم است و مشخص نیست قیمت بازار مدنظر سایپا 

چطور به دست آمده است.
مثلًا در حالی که قیمت پراید 131 در بازار آزاد تهران 35 میلیون و 100 
هزار تومان است و پنج درصد زیر قیمت بازار آن 33 میلیون و 345 هزار تومان 
می شــود، شرکت سایپا قیمت این خودرو را 33 میلیون و 725 هزار تومان 
تعیین کرده که 380 هزار تومان بالاتر از ســقف مجاز است.سایپا 111 نیز 
که هم اکنون در بازار آزاد حدود 37 میلیون و  800 هزار تومان قیمت دارد 
و پنج درصد زیر قیمت بازار آن 35 میلیون و 910 هزار تومان می شود، 36 
میلیون و 100 هزار تومان، یعنی 190 هزار تومان گرانتر قیمت خورده است.

درباره سایر محصولات این شرکت هم شاهد قیمت گذاری خودروها بالاتر 
از سقف مجاز )پنج درصد زیر قیمت بازار( هستیم.

گفتنی است تغییر مدیرعامل سایپا ظاهرا با رضایت وزیر صنعت معدن و 
تجارت انجام شده است. رحمانی روز گذشته در حاشیه نشست اتاق بازرگانی 
ایران در واکنش به تغییر مدیرعامل سایپا گفت: اگر تغییرات در جهت اصلاح 
امور و تقویت امور و انجام بهتر تعهدات باشد، اشکالی ندارد.البته برخی احتمال 
می دهند که شــاید ماجرای برکناری سروش، بر اساس یک تصمیم از پیش 

طراحی شده بوده است که یک نفر در ازای افزایش قیمت ها قربانی شود.
این شائبه با مراجعه به مباحث کف بازار خودرو قوت می گیرد، چرا که 
فعالان بازار این سوال را دارند که چرا مدام رأس شرکت سایپا تغییر می کند 
ولی مدیرعامل ایران خودرو تغییر نمی کند و حتی مدیرعامل جدید سایپا از 
بین مدیران سابق ایران خودرو انتخاب شده است؟! از جمله سوابق سیلمانی، 
مدیرعامل جدید سایپا، باید به قائم مقامی ایران خودرو، رئیس هیئت مدیره 
تعاونــی اعتبار کارکنان گروه صنعتی ایران خودرو و عضو غیرموظف هیئت 
مدیره در شــرکت صنعتی نیرو محرکه اشاره کرد.علاوه بر این، بی ثباتی در 
مدیریت شــرکت های بزرگ برخلاف شــعار دولت برای ثبات در مدیریت 
اقتصادی کشــور است. دولت روحانی با انتقاد از دولت قبل، ضعف مدیریت 
را به عنوان ریشه مشکلات کشور معرفی می کرد، اما اکنون مدیرعامل یک 
شــرکت بزرگ خودروسازی که دولت به طور غیرمستقیم مدیرعامل آن را 
تعیین می کند، به فاصله چند ماه و آن هم در شــرایط جنگ اقتصادی دو 

بار تغییر کرده است.

پراید 36 میلیونی اولین قربانی را گرفت

مدیرعامل سایپا برکنار شد

معاون محیط زیست انسانی سازمان حفاظت محیط زیست 
گفت که در مطالعات اخیر مشخص شده که منشا گرد و غبار در 
6 ماه فصل خشک و گرم سال، 20 میلیون هکتار از عرصه های 

بیابانی کشور است.
به گزارش ایرنا، محمد مسعود تجریشی در دومین همایش مدیریت 
سبز که به مناســبت روز ملی هوای پاک در باشگاه میلاد کرج برگزار 
شــد، افزود: در کشور به غیر از مشکل آلودگی هوا بحران آب را داریم 
که متعاقب آن تالاب های خشک را داریم که 6 ماه از سال آلودگی هوا 

و گرد و خاک ناشی از خشکی آنهاست.
وی اظهار داشــت: در این مطالعات مشخص شد که آلودگی هوا در 
6 ماه گرم سال به دلیل فعالیت های انسانی و صنعتی و در 6 ماه دیگر 

ناشی از فعالیت های انسانی ناشی از توسعه است. 
وی افزود: برای این هدف بایســتی از دانــش، فناوری و تدبیر هم 
اســتفاده شود زیرا یک مسئله جدی اســت که در بسیاری از کشورها 
شاهد آن هستیم و در کشور ما هم یک مسئله ملی است. معاون سازمان 
حفاظت محیط زیست کشــور بیان داشت: در سال 95 کارگروهی در 
هیئت دولت تشــکیل شــده که مدیریت هوای کلانشهرها را عهده دار 
باشد که از بهمن ماه سال گذشته به سازمان محیط زیست منتقل شد.

وی گفــت: مصوبات خوبی در این کارگروه داشــتیم این مصوبات 
مصادف با آلودگی هوا در کلانشــهرها بود ولی با خوب شــدن هوا این 

مصوبات نیز فراموش می شد.
تجریشــی اضافه کرد: در این کارگروه 64 مصوبه داشــتیم با 16 
دستگاهی که متولی انجام آن مصوبات بودند که وقتی مصوبات را کنار 
هم می گذاشتیم یا با کمبود منابع مالی یا عدم تعهد سازمان ها و یا عدم 

هماهنگی دستگاه ها برای اجرا نکردن روبرو بودیم.
وی افزود: با فشــار بر این دســتگاه ها از این 64 مصوبه غیر از یک 

موردش توانستیم آنها را عملیاتی بکنیم. 
وی ادامه داد: بر اســاس گزارشات موجود 62 درصد آلودگی هوای 
کلانشهر کرج ناشی از فعالیت منابع متحرک و 38 درصد از منابع ثابت 
است که این عدد در تهران 85 درصد برای منابع متحرک و 15 درصد 
برای منابع ثابت است.معاون محیط زیست کشور بیان داشت: این رقم 
نشــان دهنده این امر است که شهر کرج بیشتر تحت تاثیر صنعت قرار 
گرفته اســت.وی گفت: در یک مطالعه 2 ساله در شهر تهران مشخص 
شد که حدود 44 درصد تا 56 درصد ذرات هوا ذراتی هستند که ناشی 
از سوخت هستند که در بسیاری از مراجع دنیا اشاره شده که هیچ شهر 
صنعتی در دنیا وجود ندارد که ســهمش از 40 درصد بیشــتر دارد که 

نشان می دهد در خودرو و سوخت مشکل جدی داریم.

معاون سازمان محیط زیست:

20 میلیون هکتار عرصه های کشور 
منشا گرد و غبار است

مدیرعامل شــرکت ملی پخش فرآورده هــای نفتی گفت: 
جایگاه هایی که بنزین و نفت گاز یورو ۴ توزیع می کنند، اگر این 

نوع سوخت را عرضه نکنند، تعطیل می شوند. 
به گزارش صدا و ســیما، محمدرضا موسوی خواه با اشاره به افزایش 
تولید نفت گاز و بنزین با اســتاندارد یورو 4 و 5 در پالایشگاه های کشور، 
افزود: علاوه بر کلانشــهر ها هم اکنــون از 3600 جایگاه عرضه بنزین و 
2400 جایگاه عرضه نفت گاز، بیش از 400 جایگاه ســوخت با استاندارد 
یورو 4 توزیع می کنند.وی با بیان اینکه همه جایگاه های اســتان تهران، 
استان البرز و مرکزی بنزین و نفت  گاز یورو 4 عرضه می کنند، گفت: در 
خراسان رضوی نیز 90 درصد جایگاه ها سوخت با استاندارد یورو توزیع 
می کنند و در تلاشیم در آینده ای نزدیک در کل جایگاه های عرضه سوخت 

کشور، بنزین و نفت گاز یورو 4 توزیع کنیم.
مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی افزود: مردم با مراجعه 
بــه نرم افزار پمپ بنزین یاب که بــه زودی به باک تغییر نام خواهد داد، 
می توانند از جایگاه هایی که عرضه سوخت با استاندارد یورو 4 دارند، مطلع 
شوند.موســوی خواه ادامه داد: جایگاه هایی که بنزین و نفت گاز یورو 4 
توزیع می کند، به هیچ عنوان نمی توانند ســوخت دیگری عرضه کنند و 
اگــر به هر دلیلی نتوانند بنزین یا گازوئیل یورو 4 تهیه کنند، تا هنگام 

تامین سوخت با استاندارد تعطیل خواهند شد.
وی نظارت بر جایگاه ها را دائمی اعلام کرد و گفت: همه جایگاه ها ی 
کشــور و بیش از 50 هزار نازل عرضه سوخت به صورت هفتگی از نظر 
کمی و کیفی بازرسی و هر ماه نیز آزمون کیفیت از آن ها گرفته می شود 
و با هرگونه تخلفی نظیر کم فروشی، عرضه بنزین نامناسب، خرید و فروش 

کارت به شدت برخورد می شود.

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی اعلام کرد

شرط جدید برای عرضه بنزین 
در جایگاه های توزیع سوخت

مدیرعامل اتحادیه سراسری دامداران کشور گفت: بخش عمده 
مشکل کشتی های حامل نهاده های دامی که روی آب مانده بودند، 

حل شده است. 
علیرضــا عزیزالهی در گفت وگو با خبرگزاری مهر با بیان اینکه بخش 
عمده مشکل کشتی های حامل نهاده های دامی که روی آب مانده بودند، 
حل شده و این محصولات وارد چرخه توزیع شده اند، اظهارداشت: هم اکنون 
نهاده ها به همان نرخی که دولت اعلام کرده بود، ذرت 1350 تومان، جو 

1350 تومان و کنجاله سویا 2450 تومان عرضه می شود. 
وی درباره اینکه آیا در حال حاضر مشکل کمبود نهاده ها برطرف شده 
اســت؟ گفت: مشکل کمبود کماکان وجود دارد. میزان نیاز کشور با آنچه 
که در دسترس است فاصله زیادی دارد، فعلا مقداری آرامش در بازار ایجاد 

شده اما در آینده مشخص نیست وضعیت به چه صورت باشد. 
مدیرعامل اتحادیه سراســری دامداران کشور درباره اینکه آیا واردات 
به اندازه کافی انجام نمی شــود؟ افزود: خیر، واردات به اندازه کافی نیست. 
چون دولت ارز به اندازه لازم تخصیص نداده است، باید ارز تامین شود تا 
واردات انجام گیرد. بخشــی از تجار از نگرانی عدم تامین ارز اصلا اقدام به 
واردات نمی کنند عده ای هم که واردات انجام می دهند، با مشکل تخصیص 
به موقع ارز مواجه می شوند.عزیزالهی اضافه کرد: این مسئله علاوه بر اینکه 
در تامین کالا تاخیر ایجاد می کند باعث افزایش  هزینه دموراژ )نگهداری( 
به قیمت تمام شده می شود. هر کشتی روزی 20 تا 25 هزار دلار دموراژ 

باید در بنادر کشور پرداخت کند که این ارقام، هزینه ها را بالا می برد. 
وی با اشاره به قاچاق دام از کشور گفت: ما فکر می کنیم حجم قاچاق 
از کشور زیاد است و همین قاچاق، تنظیم بازار داخل را کاملا تحت تاثیر 
قرار داده اســت. نمی خواهیم بگوییم نمی توان جلوی این کار را گرفت اما 
به هر حال اقدام دشــواری اســت. این فعال بخش خصوصی درباره اینکه 
آیا واردات دام زنده می تواند در تنظیم بازار موثر باشد؟ گفت: به هر حال 
تاثیرگذار خواهد بود اما نمی توان به آن اندازه نیاز بازار، واردات انجام داد. 
به گفته عزیزالهی، مردم ما تمایلی به مصرف گوشــت گوساله ندارند 
و مایل به مصرف گوشت گوسفندی هستند که عرضه گوسفند و گوشت 
گوســفندی هم در بازارهای جهانی محدود است و دست ما برای واردات 

این نوع دام باز نیست. 
معاون امور صنایــع وزارت صنعت، معدن 
وتجارت اعلام کرد: پیش فروش خودرو بدون 
مجوز وزارت صمت غیر قانونی اســت و مردم 
از تأیید شرکت های مجوزدار اطمینان حاصل 

کنند.
به گزارش خبرگزاری تســنیم، فرشــاد مقیمی 
بــا تاکید بر اجرای ضوابــط و مقررات پیش فروش 
خودرو، از مردم خواســت به منظــور جلوگیری از 

هرگونه سوءاستفاده مالی شرکت های فاقد مجوز، قبل 
از سرمایه گذاری برای پیش فروش خودرو وضعیت 

شرکت های اعلام کننده را بررسی نمایند.
وی با اشاره به دســتورالعمل ماده 5 آیین نامه 
اجرایــی قانــون حمایت حقــوق مصرف کنندگان 
خودرو و ابلاغیه های اخیر وزارت صمت تصریح کرد: 
کلیه شــرکت های تولیدکننده خودرو و نمایندگی 
شرکت های خارجی مجاز باید از اقدام به پیش فروش 

خودرو قبل از اخذ مجــوز از وزارت صنعت، معدن 
وتجارت خودداری کنند.معاون صنایع وزیرصنعت، 
معدن و تجارت تصریح کرد: شرکت ها موظفند ضمن 
رعایت ســقف مجاز به پیش فروش از هرگونه ایجاد 
تعهد خارج از مجوز مربوطه امتناع نموده و نســبت 
به ارایه دسترسی برخط به سامانه فروش به سازمان 
حمایت مصرف کنندگان و تولید کنندگان به عنوان 
دستگاه نظارتی جهت کنترل این آمار اقدام نمایند.

گفتنی اســت چندی پیش دادستان عمومی و 
انقلاب تهران درخصوص فراخوان های پیش فروش 
خــودرو هشــدار داده و اعــلام کرده بود: هشــدار 
دادســتانی تهران مربوط به آگهی های پیش فروش 
از سوی شرکت های خودروســازی معتبر و دولتی 
مانند ایران خودرو و ســایپا نمی باشــد بلکه منظور 
شرکت های موهومی است که مردم را با پیش فروش 

فریب می دهند.

معاون وزیر صمت:

پیش فروش خودرو بدون مجوز وزارت صمت غیرقانونی است

معاون توسعه روستایی ریاست جمهوری، بخشی از خدمات انقلاب 
اسلامی در روستاها را تشریح کرد. 

به گزارش خبرگزاری تسنیم، محمد امید در یک برنامه تلویزیونی با 
بیان اینکه 26 درصد از جمعیت کشور، یعنی بالغ بر 22 میلیون نفر در 
روستاها زندگی می کنند، افزود:  به تمامی روستاهای بالای 20 خانوار 
برق رسانی شــده است و 86 درصد آنها راه روستایی مناسب دارند. 
مجموع راه های روستایی کشور پیش از انقلاب تنها 200 کیلومتر بود 
که هم اکنون به 110 هزار کیلومتر رسیده است.75 درصد روستاهای 

بالای 20 خانوار نیز از نعمت گاز برخوردارند.
وی با بیان اینکه مهاجرت از روســتاها به شهرها از آثار مدرنیته 
اســت و در همه کشــورهای جهان وجود دارد گفت: محدود بودن 
اراضی کشاورزی و منابع آب از جمله عوامل مهاجرت از روستاها به 
شهرهاست. بنابراین هر جا که امکان ایجاد اشتغال در روستاها وجود 

داشته شاهد مهاجرت معکوس بوده ایم.
معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوری با اشاره 
به برداشــت 1/5 میلیــارد دلار از محل صنــدوق ذخیره ملی برای 
ایجاد اشتغال در روســتاها، افزود: این مبلغ معادل 18 هزار میلیارد 
تومان اســت که تاکنون یک سوم آن کار ســازی شده و 170 هزار 
فرصت شغلی ایجاد کرده است.یک سوم دیگر از این اعتبارات نیز تا 

پایان امسال جذب خواهد شد.
امید ادامه داد:  85 درصد روستاهای کشور خانه بهداشت دارند و 
در 45 درصد روســتاها طرح های هادی اجرا شده است. ضمن اینکه 
سه میلیون خانوار در روستاها خانه هایشان بازسازی شده است. گفت: 

نرخ باسوادی هم در روستا ها به 80 درصد رسیده است.
همچنین موســی برزگری؛ معاون بنیاد مستضعفان هم در این 
برنامه گفت:  محرومیت زدایی صرفاً با ایجاد شــغل صورت می گیرد. 
با طرح های اجرا شده در 188 روستای منطقه محروم قلعه گنج در 
استان کرمان 80 درصد ساکنان این روستاها مشغول به کار شده اند 

که تا پنج سال آینده به 100 درصد می رسند.
دبیر انجمن کارفرمایان صنعت سیمان نیز در گفت و گو با باشگاه 
خبرنگاران جوان، با اشــاره به افزایش ظرفیت تولید ســیمان پس از 
پیروزی انقلاب اســلامی اظهار کرد: پیــش از انقلاب ظرفیت تولید 
سیمان در کشور هشت میلیون تن بود اما  اکنون ظرفیت تولید 11 
برابر شده و به 87 میلیون تن رسیده است. در دهه 80 براساس نیاز 
کشــور و رسیدن به افق 1404 شاهد بیشترین افزایش حجم تولید 

سیمان در کشور بودیم.
عبدالرضا شیخان افزود: صادرات هر تن سیمان نزدیک به 30 دلار 
ارز آوری برای کشور دارد و در حال حاضر نزدیک به 12 میلیون تن 
ســیمان به کشور های همسایه و عضو CIS صادر می شود. ایران در 
صادرات سیمان رتبه اول در منطقه و  رتبه ششم در جهان را دارد.

دبیر انجمن کارفرمایان صنعت سیمان ادامه داد: از سال 90 میزان 
تولید ســیمان سالانه دو میلیون تن افزایش داشته است و به جرات 
می توان گفت که صنعت ســیمان، جزو صنایع بزرگ و تاثیرگذار در 

اقتصاد کشور است.

مدیرعامل مؤسســه جهاد نصر با اشاره به 
اعتبار بســیار اندک دولت برای ادامه طرح 550 
هزار هکتاری اراضی کشاورزی خوزستان و ایلام 
درسال آینده گفت: دولت طبق مصوبه فروردین 
ماه 96خود متعهد بــه تامین اعتبار برای طرح 

مذکور از طرق مختلف است.
محمدجــواد صالحی نژاد، دیروز در یک نشســت 
خبری با بیان اینکه طرح 550 هزار هکتاری احیا اراضی 
خوزستان و ایلام بزرگ ترین طرح کشاورزی ایران است 
افزود: این طرح در سفر سال 1375 مقام معظم رهبری 
به استان  خوزستان کلید خورد و با وقفه ای 12 ساله  که 
در اجرای آن اتفاق افتاد، در ســال 87 در سفر هیئت 
دولت به خوزســتان اعتبار این طرح در ردیف بودجه 
سالانه قرار گرفت.                                                                                                                          در سال 1388 با پیش بینی 9 طرح 
در قانون بودجه به عنوان طرح احیا 550 هزار هکتاری 
در دشت های خوزســتان و ایلام شروع شد و در سال 
93 با اذن رهبری یــک و نیم میلیارد دلار از صندوق 

توسعه ملی به این طرح اختصاص یافت.
وی با بیان اینکه قرار اســت بــا اجرای کامل این 
طــرح 500 هزار هکتار از زمین های خوزســتان و 50 
هزار هکتار از زمین های کشاورزی ایلام تحت پوشش 
عملیات نوسازی تجهیزات شــبکه آبیاری و زهکشی 
قرار گیرد ادامه داد: اجرای این طرح در دو فاز طراحی 
شده است؛ که درفاز یک مجموعا 295 هزار هکتار زیر 
پوشش رفت و قرار است اجرای فاز 2 هم با تأمین اعتبار 

از سال 98 آغاز شود.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                          
صالحی با بیان اینکه اعتباری که در لایحه بودجه 
98 بــرای اجرای فاز 2 طرح مذکورپیش بینی شــده 
آن قدر پایین اســت که نمی توان بــه آن امیدوار بود، 
گفت: پیش بینی می شــود برای اجرای کل فاز 2  طرح 
فوق 1/7 میلیارد دلار                                                                                                                                             اعتبار نیاز باشــد که البته ما به 
منظور تسریع کار پیش بینی کردیم  مبلغ 200 میلیون 
دلار از محل صندوق توسعه ملی در             ردیف بودجه 98 
دیده شــود که هنوز اقدامی در این زمینه انجام نشده 

است ولی امیدواریم با اذن رهبری این اقدام انجام شود.
                                                                  خبرنگار کیهان در این نشست به مدیرعامل موسسه 
جهاد نصر یادآور شد که دولت متعهد شده اعتبار این 
طرح را تامین کند بنابراین نباید برای اجرای یک طرح 
ملــی که خود دولت متعهد به اجرایش اســت مدام از 

رهبری خرج کنیم. 
                                                                                                               صالحی نژاد در واکنش به این مطلب با تایید سخن 
خبرنگارما اظهار کرد: دولت در مصوبه فروردین ماه 96 
خود متعهد شده که منابع اعتباری این طرح را از طرق 
مختلف تامین کند که یکی از این راه ها تامین فاینانس 
خارجی اســت که ما دنبال می کنیم ولی به سال 98 
نمی رســد راه دیگر ،بودجه عمومی دولت است که اگر 
بخواهیم به آن تکیه کنیم اتمام طرح مذکور سالها طول 
خواهد کشــید. راه سوم تامین اعتبار از طریق صندوق 
توسعه ملی است که یا نیازمند تصویب مجلس است یا 
اذن رهبری را می خواهد که ما امیدواریم با توجه شرایط 
فعلی دولت، کار فاز 2را با اذن رهبری شروع کنیم و در 

ادامه دولت منابع بعدی را تامین کند.
مدیرعامل موسسه جهاد نصر سپس با بیان اینکه                                                                                                                                            
                    پــس از اجرای فاز یک                    2/8 میلیــون تن                          میزان تولید 
محصولات کشاورزی افزایش یافته است ادامه داد: در 
صورتی که فاز 2 این پروژه بزرگ تأمین اعتبار شود در 
یک افق 5 ســاله 9/5 میلیون تن به تولید محصولات 

کشاورزی کشور افزوده خواهد شد.                                      
صالحی نــژاد دربــاره اهمیت اجــرای این طرح و 
دستاوردهایی که می تواند برای بخش کشاورزی داشته 
باشــد، گفت: اجرای این طرح علاوه بر افزایش حدود 
10 درصدی در تولید محصولات کشاورزی 300 هزار 
شغل ایجاد می کند که 153 هزار شغل مستقیم و 147 
هزار شغل غیرمستقیم خواهد بود. همچنین اجرای این 
طرح باعث کاهش مهاجرت، افزایش امنیت اجتماعی، 
افزایش توسعه شاخص انسانی و بالا رفتن درآمد می شود. 
ضمن اینکه صرفه جویی 1/5 میلیارد مترمکعب در سال 

                                                                                                                                                                                                                          خو اهیم داشت.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             

شرکت های  بودجه  بررسی  رئیس کمیته 
دولتی در مجلس اعلام کرد: بودجه شرکت های 
دولتی بدون تصویب مجمع عمومی و در بعضی 
از قســمت ها خارج از اختیار ارکان شرکت 
مذکور تهیه می گردد کــه در عملکرد آنها 
انحرافات مساعد و نامساعد زیادی مشاهده 

می شود.
محمــد حســینی در مجلــس در گفت وگو 
بــا خبرگزاری مهر، با اشــاره به بررســی بودجه 
شرکت های دولتی در کمیته ای به ریاست وی در 
کمیسیون برنامه و بودجه، آسیب های بودجه ریزی 
شــرکت های دولتی را تشریح کرد و گفت: لایحه 
بودجه سال 1398 بالغ بر هزار و 710 هزار میلیارد 
تومان است که مبلغ 407 هزار میلیارد تومان آن 
بودجــه عمومی دولت و مبلغ هــزار و 275 هزار 
میلیــارد تومان آن بودجه شــرکت های دولتی را 

شامل می شود.
وی افــزود: بودجه هــزار و 275 هزار میلیارد 
تومانی شرکت های دولتی، تعداد 372 شرکت های 
دولتی، 9 بانک دولتی و 2 موسسه انتفاعی وابسته به 
دولت را در بر می گیرد که از این تعداد شرکت های 
دولتی، 307 شرکت سودده و در نقطه سر به سر 
و تعداد 65 شرکت زیان ده در لایحه بودجه سال 

98 مشاهده می شوند.
عضو کمیســیون برنامه و بودجه ادامه داد: با 
مقایسه تعداد شرکت های زیان ده با سال گذشته 
به این نتیجه می رسیم که تعداد شرکت های زیان ده 

افزایش یافته است.
حسینی با بیان اینکه بودجه شرکت ها بر اساس 
یک روش بنگاه داری تهیه نشــده است، تصریح 
کرد: بودجه شــرکت های دولتــی بدون تصویب 
مجمع عمومی و در بعضی از قســمت ها خارج از 

اختیار ارکان شرکت مذکور تهیه می گردد که در 
عملکرد آنها انحرافات مســاعد و نامساعد زیادی 

مشاهده می شود.
وی افزود: شرکت های دولتی در طی سال اجازه 
اصلاح بودجه خود را بــا رعایت الزاماتی دارند به 
همین جهت اکثراً در طی ســال، اصلاحیه بودجه 
داشته و رقم مصوب مجلس تغییر می کند که لازم 
اســت در این خصوص احــکام لازم، تدوین و در 

قوانین دائمی یا قانون بودجه سالیانه لحاظ شود.
رئیس کمیتــه بررســی بودجه شــرکت های 
دولتــی در مجلس با بیان این مطلب که »بودجه 
شرکت های دولتی کمتر بر اساس عملکرد واقعی 
آنها، نهایی می  شود بلکه بر اساس بودجه سال قبل 
آنها تهیه و نهایی می شود«، خاطرنشان کرد: با توجه 
به شرایط اقتصادی، نوسانات و وظایف قانونی آنها 
نیاز به بررسی واقعی بودجه این شرکت ها است که 

برای هیئت مدیره شرکت قابلیت دفاع داشته باشد.
حســینی گفت: مبلــغ بودجه شــرکت های 
دولتی در لایحه بودجه ســال 98 نســبت به رقم 
ســال گذشته که بالغ بر 862 هزار میلیارد تومان 
بوده دارای رشــدی برابر حدود 40 تا 50 درصد 
است که بیشــترین رشد صرفا در تعداد اندکی از 
 شرکت ها از جمله شرکت ملی نفت ایران مشاهده 

می شود.
وی به مبلغ اختصاصی بودجه برای شرکت نفت 
در سال 97 اشاره و عنوان کرد: بودجه شرکت ملی 
نفت در سال 97 بالغ بر 310 هزار میلیارد تومان 
مصوب شــد در صورتی که در سال 98 در لایحه 
دولت مبلغ 612 هــزار میلیارد تومان پیش بینی 
شده که اولا؛ دارای رشد 51 درصد نسبت به سال 
گذشته است و ثانیا؛ 45 درصد بودجه شرکت های 

دولتی را شامل می شود.

مدیرعامل اتحادیه سراسری دامداران کشور: 

مشکل کشتی های حامل نهاده های 
دامی برطرف شد

معاون توسعه روستایی ریاست جمهوری مطرح کرد

تشریح بخشی از خدمات
 انقلاب اسلامی در روستاها

مدیرعامل مؤسسه جهاد نصر:

اجرای فاز۲ طرح احیا اراضی خوزستان و ایلام نیازمند اعتبار است

رئیس کمیته بررسی بودجه شرکت های دولتی:

عملکرد شرکت های دولتی انحرافات زیادی دارد
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